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PRVI SVET DELAVCEV 
IN VSI NJEGOVI SVETNIKI

Na volitvah 11. maja 1995 izvoljeni člani sveta so se zbrali v četrtek 1. junija 
1995 na svoji prvi seji.
Sejo je sklical predsednik volilne komisije Slavko Klopčič in predložil dnevni 
red z glavno točko za izvolitev predsednika sveta delavcev.
Po krajšem proceduralnem zapletu je svet izvolil predsedujočega seje nato 
pa še z javnim glasovanjem predsednika Sveta in njegovega namestnika. 
Predsednica prvega sveta delavcev je postala DANICA MERLIN, njena namestni
ca pa VASILIJA FLORJANČIČ.
Člane sveta delavcev oziroma svetnike predstavljamo na notranjih straneh 
Tosame.

I '“03

Glasilo tosama je že trideset let kro
nist dogodkov v življenju one druge 
Tosame. veliko dogodkov bi utonilo 
v pozabo zgodovine, zahvaljujoč gla
silu so za vedno dokumentirane, 
upati je, da se bo tako godilo še na
prej.
Ne nameravam govoriti o glasilu, 
temveč o nekem prelomnem trenut
ku podjetja tosame.
Leta 1950 so z nacionalizacijo lastni
ne Kocjančiča 10. septembra 1950 de
lavci dobili v upravljanje celotno te
danje premoženje, 45 let pozneje -
19. maja 1995 - se je iztekel (podalj
šan) mandat zadnjemu Delavskemu 
svetu. S tem je nepreklicno zaključe
no obdobje delavskega samouprav
ljanja. TOSAMA postaja delniška dru
žba, ponovno dobiva odločajočo vlo
go kapital in vsa logika, ki jo nosi s 
seboj. Na nek način se vračamo nazaj 
- v leta pred 1950 letom.

Tbiomo
tci DDSrrirrjA nepoekinjenega
INTEPNEGA ČASOPISA TOSAME

Da je bila Kocjančiču tedaj narejena 
krivica je čisto res. Je pa tudi res, da 
se danes ponovno dogaja nekoliko 
drugačna krivica. Časa samoupravlja
nja, torej načinom upravljanja (o ka
terem so nekateri celo prepričani, da 
ne sodi v civilizirani svet) se v tosami 
nimamo česa sramovati. Celo nas
protno, ponosni smo lahko, tedanja 
vrednost podjetja seje podeseterila, 
razvijala kadrovsko in tehnološko, ši
rila izbor izdelkov, vse to je bilo mož
no z močnim občutkom pripadnosti 
TOSAMI, povezanosti svoje osebne 
preživetvene usode z uspehi podje
tja, tudi z "udarniškimi" akcijami, 
zadrževanjem višine plač na račun 
razvoja.
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Razširjena je danes teza, da je bilo 
samoupravljanje slab gospodar. TO- 
SAMA to dejstvo preprosto - deman
tira.
Tako so danes dediči bivšega lastnika 
dobili nazaj ne samo realni delež, am
pak dokaj sodobno in urejeno podje
tje. Trenutno poslovanje pa pač za
znamuje čas in gospodarske razme
re. Res škoda, da ni bilo narejenega 
več, da bi zdajšnji in bivši delavci 
ostali večinski lastniki. Zdajšnja situa
cija v lastninskih odnosih bo pač taka, 
da bodo drugi krojili usodo in samo 
upamo lahko, da delavcem v prid. 
Dobo samoupravljanja lahko primer
jam z Lutrovo reformacijo, prišla je 
protireformacija - vračanje na staro. 
Toda gibanje reformacije je prineslo 
prvo knjigo v slovenskem jeziku, 
osnovo za narodovo samobitnost. 
Tudi samoupravljanje bo pustilo svo
je sledi. Zavest, da kapital ne more 
brezobzirno izkoriščati ljudi, da mo
rajo biti vspostavijeni mehanizmi za 
socialno varnost.

Tosama vse do konca predlanskega 
leta ni imela večjih prostorov za se
stankovanje ali izobraževanje. Zasil
no rešitev je predstavljala manjša sej
na soba brez dnevne svetlobe in us
treznega prezračevanja ter jedilnica, 
ki zaradi svoje specifične namem
bnosti tudi ni bila najprimernejša za 
tovrstne usluge.
S spreminjanjem namembnosti proi
zvodnega trakta (konfekcija in tra- 
kotkalnica) v pisarniško "četrt" pa je 
v prvem nadstropju nastala konfe
renčna soba, ki je bila zasilno oprem
ljena z mizami in stoli. V letošnjem

Ce bo vspostavljeno to občutljivo 
ravnovesje ima novi kapitalizem pri
hodnost. če pa tega dejstva ne bo 
upošteval (kot ga tudi v preteklosti 
ni), teoretično seveda spet lahko pri
de do družbenega preobrata.

v Tosami imajo ta vprašanja še po
sebno težo že zaradi znanih dejstev, 
zato bo na novem Svetu delavcev in 
Sindikatu velika odgovornost zaščiti
ti interese teh, ki so TOSAMI pomagali 
k razcvetu. Toda to je že nova zgod
ba.

Zdaj, ko se samouprava dejansko po- 
slavja, je prav, da vsaj kdo izreče za
hvalo stotniji ljudi, ki so sodelovali v 
raznih organih. Zahvala, da je TOSA
MA funkcionirala cilju, k uspehu. Se
veda se je treba zahvaliti tudi teda
njim direktorjem, ki so se zavedali, 
da lahko samo s skupnimi močmi do
sežemo željeno.

letu je konferenčni prostor dobil 
novo sedežno opremo ter konferen
čno mizo. Miza je v montaži postav
ljena v obliki črke u, tako, da gostje 
sedijo ob obeh straneh njenih kra
kov.
Soba je z novo pohištveno opremo 
dobila nov - reprezantativnejši iz- 
gled, kar seveda konferenčnemu 
prostoru tudi pritiče. 
ker se že od samega začetka konfe
renčna soba v dobršni meri uporab
lja kot predavalnica za različna uspo
sabljanja se je pokazala potreba po 
opremitvi prostora z opremo, ki bo

omogočala predvajanje različnih sli
kovnih informacij.
Ta oprema je namenjena tudi mož
nosti predstavitev ali demonstracij v 
komercialne namene.

NAPRAVE VIZUELNO KOMUNIKACIJSKEGA 
SISTEMA

v konferenčni sobi je tako zdaj vsa 
ta vizuelno - komunikacijska apara
tura nameščena na premični mizi, ki 
omogoča podajanje oziroma predva
janje informacij.:
- preko video kaset na televizijskem 

ekranu;
- slik z diapozitivov s projekcijo na 

platno;
- preko grafoskopa s projekcijo na 

platno.
Crafoskopska oprema omogoča pro- 
jekciranje na klasičen način, torej z 
uporabo običajnih porisanih prosoj
nic ali pa računalniško z uporabo 
elektronske prosojnice.

Računalniško vodena elektronska 
prosojnica v sistemu je "črno-bela” 
zato torej projeciranje barvnih infor
macij preko računalnika ni mogoče.
VP miza (vizuelno projekcijska) je iz
delana tako, da uporaba posameznih 
komponent sistema nepooblašče
nim ni mogoča.

F. V.
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TEKSTILIADA 
V KEGLANJII

20. maja 1995 smo se kegljači in keg- 
Ijačice udeležili 28. Tekstiliade v ke- 
glanju, ki jo je organiziralo podjetje 
Juteks na kegljišču v Žalcu.
Kljub nezadostnim pripravam, so se 
naši kegljači lotili tekmovanja izred
no zavzeto in dosegli naslednje re
zultate:
Borbene Igre • moški
Ekipa TOSAME je med sedmimi ekipami zasedla 5. mesto.
Ekipno moški (6 x 200 lučajev) sedem ekip
1. mesto: N0V0TEKS Novo mesto 4725 podrtih kegljev
2. mesto: TOSAMA 4640 podrtih kegljev
3. mesto: JUTEKS Žalec 4568 podrtih kegljev
Ekipno ženske (4 x 100 lučajev) sedem ekip
1. mesto: KONUS Slovenske Konjice 1428 podrtih kegljev
2. mesto: TOSAMA 1422 podrtih kegljev
3. mesto: GORENJSKA PREDILNICA

Škofja Loka 1382 podrtih kegljev
Moški posamezno (1 x 200 lučajev)
Med 57 nastopajočimi so naši dosegli naslednja mesta:
9. mesto: Janez Stare
15. mesto: Marjan Poznič 
27. mesto: Janez Limoni 
36. mesto: Jože Kerč
44. mesto: Rok Grošelj
45. mesto: Miha Kerč

828 podrtih kegljev 
806 podrtih kegljev 
781 podrtih kegljev 
764 podrtih kegljev 
734 podrtih kegljev 
727 podrtih kegljev

Ženski del ekipe TOSAMA, ki Je sodelovala 
na kegljaški tekstllladi '95 (manjka peta 
tekmovalka; Joži Kerč)

Ženske posamezno (1 x 100 lučajev)
Med 37 tekmovalkami so naše kegljačice zasedle naslednja 
mesta:
3. mesto: Joži Kerč 
11. mesto: Darinka Kunstelj
15. mesto: Minka štrukelj
16. mesto: Mojca Hafner

381 podrtih kegljev 
352 podrtih kegljev 
347 podrtih kegljev 
342 podrtih kegljev

Moški pari (2 x 200 lučajev)
8. mesto: Jože Kerč-Janez Stare 1592 podrtih kegljev 
15. mesto: Miha Kerč-Marjan Poznič 1533 podrtih kegljev
17. mesto: Janez Limoni-Rok Grošelj 1515 podrtih kegljev
Ženski pari (2 x 100 lučajev)
2. mesto: Minka Štrukelj-Joži Kerč 728 podrtih kegljev 
5.mesto:DarinkaKunstelj-MojcaHafner 694podrtih kegljev
Mešani pari (1 x 200,1 x 100 lučajev)
4. mesto: Mojca Hafner-Janez Stare 1170 podrtih kegljev
8. mesto: Joži Kerč-Jože Kerč 1145 podrtih kegljev
10. mesto: Minka štrukelj-Janez Limoni 1128 podrtih kegljev
21.mesto: DarinkaKunstelj-RokGrošelj I086podrtihkegljev
Skupna razvrstitev:
1. KONUS Slovenske Konjice 296 točk
2. TOSAMA 294 točk
3. NOVOTEKS NOVO mesto 242 točk
iz navedenih rezultatov je razvidno, 
da smo dosegli kar dobre rezultate. 
Edine, ki so kegljale po svojimi zmož
nostmi so bile kegljačice.

H. M.

OBJAVA 
JAVNE DRAŽBE

Po sklepu delavskega sveta z dne 13. 
marca 1995 objavljamo javno dražbo 
opreme in elektromotorjev. 
Naprodaj je:
1. Laboratorijska miza; izklicna cena je 1.900 SIT
2. Laboratorijski pult; izklicna cena je 2.600 SIT
3. Laboratorijski pult; izklicna cena je 4.900 SIT
4. Laboratorijski pult; izklicna cena je 1.000 SIT
5. Elektro motor od industrijske

centrifuge (pregoren); 10 SIT za kg motorja
6. Elektro omara; izklicna cena je 2.000 SIT
Material, ki je ponovno ponuden v javno prodajo:
7. kolektorski elek. motor; 220/380 v,

8,6-12,3/5,0-7,1 A 600-2200vrt/min, 0,8-3 kW
8. Trifazni izmenični elek.motor; 380/400V, 2715/715

vrt/min, 5,8/1,4 kW
9. Trifazni izmenični elek.motor; 380 V, 4,2 A,

935 vrt/min, 5,7 kW
10. Trifazni izmenični elek. motor;

trikot 380V, 28A, 2925 vrt/ min, 15 kW
11. Trifazni izmenični elek. motor; trikot 380V,

38A, 2940 vrt/ min, 18,5 kW
12. Trifazni izmenični elek. motor; 380 V, 116 A,

1475 vrt/min, 55 KW
13. Trifazna izmenična elek. motorja trikot 380V, 
390A, 730 vrt/ z zaganjalnikom; min, 200 kW (2 kosa)
14. Tlačni posodi za zrak volumna 6001 (9 bar); 2 kosa
15. Tlačni posodi za zrak volumna 1500116 in 10 bar);

2 kosa
16. Tlačni posodi za zrak volumna 2351 (12 bar);

2 kosa

17. Tlačni posodi za zrak volumna 2571 (12 bar);
2 kosa

Za ves material, ki je ponovno na jav
ni dražbi velja izklicna cena v višini 
20 SIT/kg.
Ogled ponujenega blaga bo mogoč 
uro pred prodajo v prostorih podje
tja TOSAMA.
Dražitelji vplačajo na dan dražbe var
ščino v višini 1000 SIT. Plačana varšči
na se kupcu izračuna v kupnino, dru
gim pa se varščina vrne.
Kupec mora kupljeno blago plačati 
in prevzeti v 5 dneh.
Prometni davek v izklicno ceno ni 
vštet.
Dražba bo v petek, 16. junija 1995 ob 
12. uri v TOSAMI.

Upokojence TOSAME naprošamo, da 
nas obvestijo o svojih bolezenskih ali 
socialnih problemih.
Ko bomo zbrali imena upokojencev, 
ki so zelo bolni, jih bodo naši člani 
skušali obiskati.
Zbrali bomo tudi vložene prošnje za 
dodelitev socialne pomoči. Vloge 
bomo pregledali in skušali v okviru 
finančnih možnosti dodeliti pomoč 
najpotrebnejšim upokojencem. 
Prednost pri dodelitvi socialnih po
moči bomo kot vedno upoštevali po 
merilih socialne službe, 
zato prosimo, da nas čimpreje obve
stite in oddajte vloge za pomoč v 
tajništvo TOSAME.

Klub upokojencev

SODELAVCI
v tej številki TOSAME so s svojimi pisme
nimi prispevki sodelovali: Milan Drčar, 
Marjan Hafner, Albina Kosmač org., Marija 
presekar, Sonja Rode, Marjan Štrukelj, Fe
liks Vodlan ing.
Grafična oprema časopisa, oblikovanje in 
risbe: Feliks Vodlan ing.
Objavljene fotografije je posnel: Jože 
Vidmar
Računalniška obdelava tekstov: Valenti
na Ocvirk
Grafična postavitev časopisa: Slavko Levi
čar, Papiroti, vse iz papirja, Krško d.o.o. 
Avtorjem posameznih prispevkov se 
uredniški odbor zahvaljuje za sodelova
nje in vabi tudi druge k sodelovanju.



SVETNIKI
PRVEGA SVETA DELAVCEV
Na pobudo sindikata objavljamo mnenja članov sveta delavcev, ki 
so odgovarjali na vsem enako zastavljena vprašanja.
Člane sveta delavcev smo zaprosili, da povedo svoje misli v zvezi:
- z razlogi in načinom kandidiranja v prvi svet delavcev,
- z njihovo oceno glede izvolitve v svet delavcev,
- z zadevami, ki jim bodo na svetu posebej posvetili pozornost 
Člani sveta naj bi za konec še povedali koliko jim je kaj znanega 
o tem s čim se bo novooblikovani organ v delniški družbi ukvarjal 
in kakšne bodo njegove prisotojnosti.
Mnenja, ki so jih posamezni svetniki pripravili pismeno, objavljamo 
kot so bili zapisani, s Lem da vsakega posameznika za boljšo 
predstavitev v uvodu predstavimo z nekaj podatki iz njegove 
(oziroma njene) “delovne avtobiografije".

BOD16 TEPEŽ
Tepež se je zaposlil v T06AM1 
kot pripravnik pred 7 leti.
Po opravljenem pripravništvu je 
opravljal delo vodje izmene v 
tkalnici širokih tkanin, zdaj pa je 
vodja izmene v mikalnici.

Na pobudo sodelavcev iz mikalnice, 
ki so zbrali potrebno število podpi
sov, sem kandidiral za prvi svet de
lavcev. vsem, ki ste mi izrazili zaupa
nje, se ob tej priliki lepo zahvaljujem. 
Nad izvolitvijo med trinajsterico sem 
bil presenečen.
Pri odločanju Sveta bom dal pred
nost dobremu gospodarjenju firme, 
povečani prodaji in volji delavcev. 
Svet delavcev naj bi delal v korist de
lavcev in skrbel za dosledno izvajanje 
kolektivne pogodbe ter ostalih zako
nov in predpisov v zvezi s podjetjem. 
To naj bi bile bistvene pristojnosti 
Sveta delavcev.

JOŽE PPENAP
Jože Prenar je najprej delal v 
Sanitetni konfekciji kot vzdrževa
lec f, zdaj pa je vodja izmene v 
Belilnici.
Od 2?. let delovne dobe je 16 
let preživel v Tosami.

Kandidirali so me sodelavci, izvolitev

v Svet delavcev pomeni zaupanje vo- 
lilcev.
V svetu si bom prizadeval za pošte
nost in napredek podjetja. 
Pristojnosti sveta poznam le delno; 
ne v celoti.

BEPNAPDA KOROŠEC 
Nada Korošec je .svojo pripravni
štvo opravila v TOSAMI in esc za
poslila na delovnem mestu tajnice 
samoupravnih organov. Pred leti 
je postala skladiščnica, zdaj pa 
je vodja skladišča surovin in po
možnega materiala.
Koroščeva je doslck pridelala 15 
delovnih let, je pa bila doslej 
tudi članica disciplinske komisije 
in članica delegacije v znamenitem 
delegatskem obdobju.

V Svet delavcev sem kandidirala na 
listi, ki jo je predlagal sindikat. 
Izvolitev v Svet delavcev mi veliko 
pomeni, čepšrav se zavedam, da s 
tem sprejemam velike odgovornosti 
in upam, da volilceav ne bom razoča
rala.
V današnji situaciji mislim, da so vse 
odločitve enako pomembne, zato 
težko rečem, katerim stvarem bi da
jala prednost. Mogoče bi večjo po
zornost morali posvečati problemu 
zagotovitve dela delavcem in ka
drovskim vprašanjem.

Pristojnosti Sveta delavcev so mi po
znane le delno. Menim, da se bomo 
morali člani sveta delavcev z njimi 
dodatno seznaniti, saj bomo le tako 
lahko uspešno opravljali zaupano 
dolžnost.

MARJAN PCTERKA 
Marjan Peterka je v TOSAMI 20 
let in to vseskozi v skladišču. Zdaj 
dela kot delavec v skladišču su
rovin.
Peterka je bil do nedavna član 
Izvršenega odbora Sindikata To- 
sama.

V skladu z Zakonom o delavskem 
soupravljanju sem se samostojno 
odločil za zbiranje podpisov. Potre
boval sem jih najmanj 50, zbral pa 
sem jih veliko več.
Rezultati volitev me niso presenetili. 
Z izvolitvijo v Svet delavcev sem po
novno spoznal, da mi ljudje - sode
lavci zaupajo. To pa mi pomeni veli
ko.
Odločitev bo seveda veliko in vse 
bodo po svoji meri pomembne, če 
želim izmed vseh pristojnosti katero 
izdvojiti, potem bom največjo pozor
nost posvečal gospodarjenju družbe 
in delavskim pravicam.
Do potankosti sem upoznan z obe
ma Zakona tj. - Zakon o delavskem 
soupravljanju in Zakon o gospodar
skih družbah.
Se več znanega pa bo, ko bo sprejet 
Poslovnik o delu Sveta delavcev.

ERANC NOVAK
IVunc Novak jc delovno kariero 
začel kot pripravnik v Tosamov&ki 
konstrukcijski cslužbi. Redno je za
čel z delom kot konstruktor II, 
zdaj pa je vodja mehanične delav
nice.
Novak je v TOSAMI 19 let.
Novak je bil tri mandatno obdo
bje, v času od 1986 do 1990 
predsednik Delavskega sveta.

v Svet delavcev so me predlagali so
delavci iz trs. Na izvolitev gledam 
kot zaupanje sodelavcev, da bom v 
danih možnostih delal za njihove in
terese in ne proti.
Zakon o sodelovanju delavcev pri 
upravljanju, ki je v veljavi od junija 
1993 daje dokaj male pristojnosti de
lavcem v primerjavi s pristojnostmi
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nekdanjih delavskih svetov, zato 
bomo morali strmeti za tem, da vsaj 
le-te v celoti uporabimo.

DANIELA MEEL1N
Danica Merlin je v računovodstvu 
'začela delali kol saldakonisk po
slala programer v računskem cen
im, zdaj pa opravlja dela vodje 
računalniškega cenlra.
Merlinova je vsa delovna lela - 
27 lel opravila v TOSAMl.
Danica Merlin je bila doslej članica 
v delagaciji (v delegalskem si- 
slemu) članica delavskega svela 
(dve mandalni obdobji) ter čla
nica disciplinske komisije. 
Merlinova je članica izvršnega od
bora sindikala ter vodja programa 
notranjega odkupa v TOSAMI.

V svet delavcev sem kandidirala na 
listi, ki jo je predlagal 10 Sindikata To- 
same.
izvolitev v Svet delavcev ni samo zau
panje volilcev, temveč tudi spreje
manje deločene odgovornosti, za ka
tero si se sicer sam odločil. Tako bi 
lahko rekla, da sem izvolitev sprejela 
z mešanimi občutki. Na eni strani je 
zadovoljstvo, na drugi pa skrb ob do
datni odgovornosti.
Težko bi se v danem trenutku odlo
čila čemu dati prednost pri odloča
nju, saj pri soupravljanju ni nepo
membnih stvari. Kot dolgoletna "sin
dikalistka" pa bi izpostavila področje 
statusnih in kadrovskih vprašanj.
Če izhajam iz teorije, lahko rečem, 
da so mi pristojnosti sveta delavcev 
kar poznane. Z njimi sem se bila pri
siljena seznaniti ob aktivnostih za iz
volitev samega sveta. Dodatno izo
braževanje za vse člane Sveta delav
cev pa bo še kako potrebno, saj je 
soupravljanje v praksi pred nami.

DANICA AVbEU
Danica Avbelj sc jc v T06AMI 
zaposlila kol konfckcionerka v Mi- 
kalnici, poslala adminislralor v 
vzdrževalni službi, materialni kn ji- 
govodja, kalkulanl, analilik, zdaj pa 
je komercialna predslavnica firme.
V TOSAM1 dela 13 lel in je pred
sednica sindikalne organizacije.

Kandirala sem listi, ki jo je podprl Sin
dikat.

Na to gledam realno. Delo v Svetu 
ne bo lahko ker nimamo izkušenj, se 
bomo morali izobraževati. Izkušenj 
od drugih pa tudi ni, ker je zadeva 
nova.
Prednost pri odločanju mora biti pri 
pravočasnemu obveščanju, posveto
vanju itd.
Pristojnosti so opredeljene v Zako
nu, te poznam. Kako pa jih bomo 
uveljavili v praksi pa bo pokazal čas.

MILAN DDČAD
Milan Drčar je začel delali v le
sami kol vodja izmene v oddelku 
cigarelnih flllrov, nate je bil vodja 
skladišča surovin in pomožnega 
materiala, zdaj pa je vodja belilni- 
ce.
V T06AM1 dela Drčar 25 lel od 
skupaj 26 lel delovne dobe. 
Milan Drčar je bil predsednik de
lavskega svela v dveh mandalih 
od lela 1990 do prenehanja de
lovanja delavskega svela lelos.

Izkoristil sem zakonsko možnost vlo
žitve kandidature s podpisi sodelav
cev, da kandidaturo podpirajo.
Zakaj ne sindikat? Zato ker je imel 
nesprejemljive "razpisne" pogoje in 
nisem želel kandidirati v okviru sindi
kata.
Volilci so se odločali trezno in izbrali 
kandidate, na katere po njihovem 
mnenju, lahko računajo, volilni izzid 
zame ni bil presenečenje.
Nobene pristojnoti Sveta delavcev 
posebej ne izpostavljam, določbe za
kona o sodelovanju delavcev pri 
upravljanju enostavno morajo biti iz
vršljive.
Prebral sem Zakon in ta je dovolj ja
sen. Spoštovati pa ga morata obe 
"stranki"" - kapital in delavci.

VASIIJA ri.OPJANČlČ 
Vasilja Llorjančič jc najprej delala 
v TOSAM1 kol vodja izmene v 
konfekciji, zdaj pa jc vodja Sam- 
telnc konfekcije.
Skupno ima 26 lel delovnega “sla- 
ža“ od tega 22 lel Tosamovskih 
Vasilja jc bila pred 10 leli članica 
Komisije za nagrajevanje.

V Svet delavcev sem bila predlagana 
od sindikata. Volilni izid je rezultat 
zaupanja ljudi.

Prvo se moram spoznati s pristoj
nostmi Sveta delavcev.

EPANC KOS1PNIK 
Kosirnik je začel delati v TOSAM1 
kot obratni elektrikar, postal ka
sneje tehnolog elektrovzdrževa- 
nja. Zdaj pa je vodja eleklro de
lavnice. Vso delovno dobo, 25 
let, je pridelal v TOSAM1. 
franc Kosirnik je bil 2 krat pred
sednik Komisije za delovna raz
merja v mandatnem obdobju 
1990-92 pa tudi namestnik pred
sednika delavskega sveta.

Na predlog sodelavcev me je naš 
predstavnik v sindikatu predlagal na 
listo kandidatov za svet delavcev. 
Glede na volilni rezultat in s tem do
kazano zaupanje sodelavcev menim, 
da bo odgovornost precejšna in 
upam, da jo bom opravičil.
Največ pozornosti bo treba posvetiti 
obstoju in napredku podjetja, ob 
tem pa se boriti za primerno življen- 
sko raven delavcev.
S podrobnostmi še nisem seznanjen 
- baje bo organizirano izobraževanje, 
nekaj izkušenj pa imam že iz prejš
njega sodelovanja v različnih orga
nih.

MAPUc&A MUPN
Maruša se je v T06AM1 zaposlila 
kol pomočnica mojstra v konfekciji 
in posalaia kasneje vodja izmene 
v konfekciji. Z delitvijo oddelkov 
je poslala vodja otroške konfek- 
cije.
Zdaj pa je Murnova vodja konfek
cije.
Pred 20. leli je bila Maruša Murn 
eno mandatno obdobje tudi čla
nica Gospodarskega odbora.

Izvolitev jemljem kot iziv in hkrati 
moralno obvezo sebi in družbi. Me
nim, da nasilna dejanja in medseboj
no sovraštvo med obema protago- 
mistoma družbenih interesov ne 
more služiti napredku in medseboj
nemu sožitju.
V poslovnem svetu velikih spre
memb, tektonskih, tehnoloških, eko
nomskih, političnih, socialnih in kul
turnih premikov smo v središču lju
dje z vizijo novega sveta, ki spreminja 
in preoblikuje družbena razmerja,
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gradi našo skupno prihodnost. Ni 
dovolj, da samo analiziramo in opa
zujemo spremembe, vsak mora s 
svojo aktivnostjo, ciljno usmerjenos
tjo, delavnostjo, odločnostjo, zna
njem in po svojih močeh in donosno
stih prispevati v mozaik lepšega jutri. 
Pristojnosti so mi glede na predhod
ni interes dobro poznane. Menim pa, 
da bo samo delo in dodatno izobra
ževanje dopolnilo vse ostale more
bitne nejasnosti.

JANEZ KOVIČ
Janez Kovič je začel delati v TO- 
SAMl kol čistilec strojev v tkalni
cah, kasneje je bil vlagalec osnov, 
vzdrževalec slrojev-ll, zdaj pa 
dela kot vzdrževalec strojev l v 
tkalnici ovojev. Tudi Kovič je vso 
svojo delovno dobo - 29 let pri
delal v T06AM1. Janez Kovič je 
bil v letih 1990-92 tudi član De
lavskega sveta.

V Svet delavcev meje kandirala pred
stavnica sindikata, 
izvolitev v Svet delavcev me po mo
jem postavlja pred zelo odgovorno 
nalogo.
Pri delu sveta se mi zdi, da se je treba 
posvetiti predvsem dobremu gospo
darjenju.

V mesecu maju je bila zadnja seja de
lavskega sveta v tem mandatnem 
obdobju. Sprejeli so drugi del Gospo
darskega načrta za leto 1995 z upo
števano pripombo Uredniškega od
bora glasila TOSAMA. DS je bil tudi 
seznanjen s potekom in izzidu voli
tev v prvi Svet delavcev, ki so bile 11. 
maja 1995.
Glede na prejeto število glasov so bili 
v Svet delavcev izvoljeni:
Boris Tepež 
Franc Kosirnik 
Vasilija Florjančič 
Franc Novak 
Janez Kovič 
Jože Prenar 
Nada Korošec 
Marjan Peterka 
Danica Merlin

Pristojnosti sveta so mi znane delno. 
V celoti jih imam pa še namen pre
gledati, kajti sedaj še ne vem kakšna 
bo ta nova kuhinja.

MILKA TOMAŽIČ
Milka Tomažič je najprej delala pri 
konfekcioniranju sanitetnih izdel
kov, šivala plenice v otroški kon
fekciji, bila poenterka, zdaj pa za
čenja delo kot samostojni mate
rialni knjigovodja.
Tomažičeava ima 12 let delovne 
dobe, od tega v Tosami 11 Tet. 
Milka je bila v zadnjem mandatu 
članica disciplinske komisije.

v Svet delavcev sem kandidirala pre
ko sindikata.
izvolitev v Svet delavcev je zame ne
kaj novega. Z vsemi močmi se bom 
skupaj z ostalimi člani prizadevala, da 
pričakovanja volilcev ne bodo izosta
la.
Menim, da so vse stvari pri odločanju 
enako pomembne, najbistveneje pa 
je, da bomo imeli delo in čimboljše 
gospodarske rezultate.
Ker je organ na novo izvoljean, so mi 
njegove pristojnosati še bolj malo 
znane. Zato se zavedam, da se bo 
potrebno z njimi podrobno seznani
ti, saj le s tako podlago lahko zago- 
varjap njene pristojnosti.

Maruša Murn 
Milka Tomažič 
Milan Drčar 
Danica Avbelj.
Komisija za delovna razmerja je spre
jela razpored poletnega letovanja za 
leto 1195 na podlagi predloga Komi
sije za letovanje. Sklicana je bila prva 
seja Začasne uprave, na kateri so čla
ni potrdili operativni plan za mesec 
junij 1995, zmanjšanje stimulativnih 
deležev za mesec april in kilometrino 
šoferjem.
Člani Sveta delavcev so se na svoji 
konstituirni seji odločili, da se preve
ri ali so volitve potekale v skladu z 
zakonom in ali je bila kršena volilna 
pravica.
Na podlagi javnega glasovanja je bilo 
ugotovljeno, da je bila za predsedni

co sveta delavcev izvoljena ga. Dani
ca Merlin, za njeno namestnico pa 
ga. Vasilija Florjančič, 
imenuje pa se tudi komisija za pripra
vo Poslovnika o delu Sveta delavcev 
v sestavi Danica Merlin, Danica Avbelj 
in Milan Drčar.

DELOVNI
IN OSEBNI JUBILEJI

V mesecu maju so delovni jubilej 10 
letnico delovne dobe izpolnili naši 
sodelavci:
Marija Hribar, Sabina Zupančič, Mi
randa Kovačevič, Miranda Zabret,
30 letnico delovne dobe:
Stanislava Sankovič

Čestitamo! 
v mesecu maju so praznovali okrogli 
življenski jubilej naslednji sodelavci: 
petdesetletnico Ivanka Kovač; 
štiridesetletnico Vida Bizilj, Janko 
Pestotnik, Branka Starbek; 
tridesetletnico Herman Avbelj, Dra
gica Burja, Olga Majdič.
Ob tej priliki vsem želimo še mnogo 
zdravih in uspešnih let.

Klub upokojencev in vsi upokojenci 
se res iz srca zahvaljujemo gospodu 
direktorju, vodstvu podjetja in vsem 
članom kolektiva za razumevanje ter 
moralno in seveda finančno pomoč, 
katero nam kljub mnogim težavam 
še vedno nudite.

Klub upokojencev
Ob smrti mojega očeta Jožeta RODE, 
se iskreno zahvaljujem sodelavkam 
in sodelavcem sanitetne konfekcije 
prav tako organizaciji sindikata za iz
rečena sožalja in denarno pomoč. 
Vsem hvala.

-Pavla KOKAU 
Predstavniku sindikata Tosame se 
najlepše zahvaljujem za večkratni 
obisk in darilo v času moje bolezni. 
Obenem pozdravljam vse sodelavke 
in sodelavce iz sanitetne konfekcije.

Joži NOVAK
Ob smrti moje drage mame Ane STA
RIČ se iskreno zahvaljujem za denar
no pomoč delavcem Sanitetne kon
fekcije.
Zahvala tudi sindikatu podjetja za de
narno pomoč.

Ana ARMENI

rKOniKA
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V preteklem mesečnem obdobju 
smo TOSAMO našli v lokalnem Slam
niku, kjer je bil ob jubileju Tosamine- 
ga okteta objavljen prigoden članek 
s posnetkoma s slavnostnega virske- 
ga koncerta. Avtor dopisa v Slamniku 
o oktetu rosama zaključuje svoj pri
spevek z vzpodbudnim pozivom 
pevcem:
"...zato spoštovani pevci, iskrene če
stitke in uspešno pot proti zlatemu 
jubileju".
Rubrika drobtinic je v prejšnji številki 
omenila nekaj misli menedžerjev o 
slovenskih plačah, tokrat pa posre
dujemo podatek o povprečni sloven
ski plači, kakršno je za marec ugoto
vil državni statistični zavod.
Kosmata povprečna plača je znašala 
aprila letos 109.567 SIT, kar prinese 
okoli 71.000 zaslužene čiste plače, 
vse kaže, da je iz dolžine delovnega 
časa delavca sklepati tudi o njegovi 
produktivnosti na delu.

To kažejo podatki o tedenskem de
lovniku delavcev po nekaterih evrop
skih državah. Najdaljši delovni teden 
ima Portugalska kjer je uveljavljen 
42-urni tednik, sledi vrsta držav s 40 
tedenskimi delovnimi urami (Španija, 
Grčija, Finska, Italija, Luksemburg, 
Švica). Manj kot 40 ur tedensko delajo 
na Nizozemskem (37 in tričetrt), Dan
skem (37 ur) ter v Nemčiji (36,6 ure). 
Vzorčni model kombinacije presežka 
delavcev iz delovnega časa je prav 
nemški koncern volksvvagen, kjer 
vam golfa ali vse popularnejšega 
pola sestavijo delavci, ki delajo po 28 
ur tedensko.
Promet je gibalo gospodarskega raz
voja; pravijo. Pri nas so ceste tisti 
medij, kjer poteka največji del pro
metnih tokov, pa tudi nesreč, ki so 
s tem povezane, strokovnjaki pa tudi 
laiki se ubadajo z vprašanji okoli var
nosti v cestnem prometu. 
Ugotovitev in tudi predlogov je do
sti, nesporno pa je, da glavni razlog 
v cestnem prometu leži v hitrosti. 
Na Nizozemskem so tako statistično 
ugotovili, da v poprečju za 10 odstot
kov višja hitrost cestnemu prometu 
povzroči med udeleženci za eno tre- 
tino več ranjenih in za polovico več 
mrtvih.
Ko človek stopi s "težko nogo" na 
avtomobilsko stopalo za plin, se velja 
spomniti tudi te statistične ugotovi
tve.

v majski številki TOSAME je bilo objav
ljeno v tej rubriki nagradno vpraša
nje o številu zaposlenih, ko je začela 
delati, pred 71 leti predhodnica Tosa- 
me, firma Kocjančič in drug. 
Reševalci, ki so oddali izpolnjene ku
pončke so se razdelili na pol; prva 
polovica je menila, da je imel Kocjan
čič ob ustanovitvi 3 delavce; druga 
polovica pa je novemu podjetju pri
sodila 15 delojemalcev.
Pravilen odgovor se glasi: 3 delavci. 
Med pravilnimi reševalci je žreb dolo
čil, da nagrado prejme ANI PRAŠNI
KAR iz mikalnice.
Kot običajno gre nagrajenki nagrada 
v obliki vrednostnega kupončka, ki 
ga je moč vnovčiti v Tosamini trgovi
ni.

Uredniški odbor TOSAME:
Viljem Dolenc, Milan Drdar, Silva Mežnar, 

Unca Ocvirk, Feliks vodlan. 
izdaja In tehnidno ureja 

SKS-splošna služba.
Interni dasopis T0SAMA p.o.

VIR, Šaranovideva 35 
izhaja enkrat mesedno v 1100 izvodih.
Tisk: Papiroti, vse iz papirja, Krško d.o.o. 

Na podlagi zakona o prometnem davku (Ur. list RS 4/92) 
In mnenja ministrstva za Informiranje St.25-201/92 z 
dne 25.03.1992, sodi Časopis med proizvode informativ
ne narave po 13. tod. tar. St. 3, za katere se plačuje s 

S davek od prometa proizvodov.

Osnove v mesecu 
juniju
Nagrade mentorjem in 
inštruktorjem
7.797.00 SIT/176 UT

Delo v deljenem delov
nem času s
- prekinitvijo nad 2 uri

12.996.00 SIT/176 ur

Dnevnice za službena 
potovanja v državi
- cela dnevnica 5.198,00 

SIT
- polovična dnevnica

2.651.00 SIT
- znižana dnevnica

1.923.00 SIT

Kilometrina z osebnimi 
vozili
23.00 SIT/km

Stroški za prevoz na delo
- oddaljenost do 4 km

160.00 SIT/dan
- oddaljenost od 4 km 

do 8 km 220,00 SIT/dan
- oddaljenost od 8 km 

do 12 km 300,00 SIT/dan
- oddaljenost od 12 km 

do 16 km 340,00 SIT/dan
- oddaljenost nad 16 km

400.00 SIT/dan

Odpravnine ob odhodu v 
pokoj
194.943.00 SIT

Osnove za izračun deleža 
delovne učinkovitosti 
šoferjev in spremljeval
cev
- prevožen kilometer s 

tovorom
3,21 SIT

- tekoči kilometer 
2,14 SIT

- spremljevalec tovora 
1,29 SIT

■ Albina Kosmač



SVETNIKI
PRVEGA SVETA DELAVCEV
Predstavljamo člane sveta v sliki in s podatkom o 
številu glasov dobljenih na volitvah 11. maja 1995.

DANICA MERLIN - 272


